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§ 7, 9, 20 

Justerat 21 augusti 2018, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 
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§ 1-6, 8, 10-19 

 

Justerat 31 augusti 2018, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen   Johan Brege  

Ordförande    Ledamot  
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Närvarande 

Beslutande  

Ledamöter 

Åsa Lindhagen (MP), ordförande 

Andréa Ström (M), vice ordförande 

Rana Carlstedt (S) 

Mia Sundelin (S) 

Claes Elmgren (S)  

Dan Guillou (MP) 

Johan Brege (M) 

Christina Elffors Sjödin (M) 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Frida Johansson Metso (L) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Jackie Nylander (V) för Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Stephan Gullberg (MP) för Anna Rantala Bonnier (Fi) 

Inga-Lill Persson (L) för Isabel Smedberg Palmqvist (L)  

 

Övriga närvarande 
Ersättare 

Lotten Hammar (S)  

Emil Adén (S) 

Ylva Wahlström Ödmann (MP) 

Eva Solberg (M)  

Birgitta Thulin (M) 

Claes Nyberg (C)  

Sofia Modigh (KD) 
 
 
Tjänstemän 

Gillis Hammar, förvaltningschef 

Jenny Swärd, avdelningschef, ej § 20 

Veronica Wolgast, avdelningschef, ej § 20 

Lisa Cadenius, avdelningschef, ej § 20 

Peter Svensson, avdelningschef 

Cindy Falquet, borgarrådssekreterare, ej § 20 

Samuel Svan, borgarrådssekreterare, ej § 20 

Maria Adell, nämndsekreterare 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) öppnar sammanträdet. Nämnden 

godkänner föredragningslistan.  
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§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) och ledamot Johan Brege (M) får 

i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet ska justeras 

fredag 31 augusti 2018.   
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§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Förvaltningen informerar genom Veronica Wolgast: 

- dragning om den nya gymnasielagen och arbetet som sker i staden 

utifrån den.   
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§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Johan Brege (M) ställde en fråga utifrån en artikel om situationen 

för barn från Marocko som vistas i Stockholm. Förvaltningen svarar 

genom avdelningschef Jenny Swärd att det varit få barn från 

Marocko i Stockholms gatumiljö under sommaren och att de har ett 

fortsatt nära samarbete med Stockholmspolisen.   
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§ 5 

Motion om automatisering av kommunal verksamhet 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2018/502 

Dnr 1.7.1–169/20108 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar 

på rubricerad remiss.  

 

Reservation 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare från Liberalerna 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag 

som anges nedan. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har överlämnat motion (2018/502) av Lotta 

Edholm (L) om automatisering av kommunal verksamhet. 

Automatisering innebär att arbetsuppgifter som tidigare utförts av 

människor istället utförs av maskiner i form av exempelvis datorer. 

Motionären menar att med en ökad automatisering av stadens 

verksamhet kan kostnader hållas nere, handläggningstider kan 

kortas, arbetsmiljön kan förbättras och servicenivån kan höjas. 

Personalen i stadens verksamheter kan istället fokusera på de 

arbetsuppgifter som i allmänhet kräver mänsklig medverkan och i 

synnerhet personliga möten med stockholmare. Förslag läggs att 

kommunstyrelsen utreder inom vilka områden inom den 

kommunala servicen som graden av automatisering kan öka och hur 

det ska gå till. 

 

Förvaltningen delar uppfattningen om att det finns utrymme för 

automatisering av delar av stadens verksamhet och en översyn av 

detta sker just nu för socialtjänstens del inom ramen för stadens 

moderniseringsprojekt.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 5 

juli 2018.   

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag.  
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Ledamöterna Inga-Lill Persson (L) och Frida Johansson Metso m.fl. 

(L) föreslår att nämnden beslutar följande: 

1. Att tillstyrka motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Vi välkomnar att förvaltningen ger vår motion ett positivt 

bemötande och att det redan idag bedrivs ett arbete med att 

automatisera och effektivisera handläggningen av ärenden inom 

socialtjänsten. Vi vet också att det inom äldreomsorgen pågår en 

utveckling med nya tekniska hjälpmedel som ökar brukarnas 

integritet och självbestämmande. Vi förutsätter att förvaltningen 

följer denna utveckling och dess eventuella tillämpbarhet 

exempelvis inom omsorgen om personer med funktionsnedsättning. 

 

Vi tror dock, som motionen anför, att det går att höja 

ambitionsnivån ytterligare och frigöra socialtjänstens och 

medborgarnas tid från rutinartad uppgiftsinhämtning till att med 

medmänsklighet och kvalitet ge stockholmarna mer omsorg, 

trygghet och självbestämmande. Vi hänvisar till de exempel som 

anförs i motionen. 

 

Detta kräver politiska beslut, och inte minst en prioritering och en 

ambitionsnivå, som vi hoppas ska bli verklighet efter det stundande 

valet. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag.    
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§ 6 

Motion om att förbättra kontrollen av stadens gode män och 

förvaltare och att inrätta en fond för skadedrabbade huvudmän 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2018/365 

Dnr 1.7.1–170/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande av socialnämnden över 

motion (2018/365) av Per Ossmer (SD) och Martin Westmont (SD) 

om att förbättra kontrollen av stadens gode män samt förvaltare och 

att inrätta en fond för skadedrabbade huvudmän. Förslag framförs 

att Stockholms stad genom överförmyndarnämnden bör utöka 

kontrollen av ställföreträdare. Förslag lämnas även att personer som 

drabbas av ställföreträdares försummelser ska kunna ersättas 

ekonomiskt av Stockholms stad och att överförmyndarnämnden 

därför bör inrätta en särskild skadeståndsfond för huvudmän som 

drabbats av ekonomisk skada.  

 

Förvaltningen delar uppfattningen om att det är angeläget att 

personer som tillsätts som ställföreträdare är lämpliga för uppdraget 

och att en av förutsättningarna för att garantera trygghet för 

personer i behov ställföreträdare, är att ha kontrollfunktioner och 

uppföljning avseende ställföreträdarnas uppdrag. Vad gäller 

inrättandet av en särskild fond för skadedrabbade huvudmän 

bedömer socialförvaltningen att detta inte ryms inom stadens 

ansvarsområden, utan att bedrägeri och försummelse är brott som 

ska polisanmälas och utredas hos polismyndigheten enligt gängse 

rutiner. Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden hänvisar till 

detta tjänsteutlåtande som svar på rubricerad remiss.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 28 

maj 2018.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Motion angående lika möjligheter för nyanlända kvinnor 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1–206/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 

2. Beslutet justeras omedelbart.   

 

Reservation 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare från Liberalerna 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag 

som anges nedan. 

 

Ärendet 

Liberalerna föreslår i en motion åtgärder för att säkerställa lika 

möjligheter för nyanlända kvinnor. Åtgärderna inkluderar att staden 

ska ta fram riktlinjer för ett jämställt bemötande, utreda långsiktiga 

och effektiva åtgärder för att nyanlända kvinnor i högre 

utsträckning ska etablera sig på arbetsmarknaden, utveckla 

uppsökande arbete för att nå kvinnor som står utanför 

arbetsmarknaden och göra det möjligt för föräldralediga att läsa 

SFI. 

 

Socialförvaltningen instämmer i att staden ska säkerställa lika 

möjligheter för nyanlända kvinnor och män att etablera sig genom 

arbete eller studier. Enligt förvaltningen realiseras stora delar av 

förslagen i motionen inom ramen för uppdrag som framför allt 

arbetsmarknadsförvaltningen genomför.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2 

juli 2018.   

 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag.  

 

Ledamöterna Inga-Lill Persson (L) och Frida Johansson Metso m.fl. 

(L) föreslår att nämnden beslutar följande: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att tillstyrka motionen. 

3. Att därutöver anföra följande. 
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Arbetsmarknadsförvaltningen genomför ett antal insatser särskilt 

riktade mot nyanlända kvinnor. Det finns dock ingen samlad 

strategi i staden för att minska den ojämlikhet som visar sig i till 

exempel rapporten Fokus nyanlända från Kommissionen för ett 

socialt hållbart Stockholm. Den redovisade bland annat att det är en 

stor skillnad i sysselsättning mellan män och kvinnor efter avslutad 

etablering: ”I Stockholms stad var i maj 2017 21 procent av 

kvinnorna respektive 40 procent av männen i etableringsuppdraget i 

arbete eller studier 90 dagar efter avslutad etableringsplan.” 

 

De personer som avslutar etableringen i Stockholms stad utan 

arbete eller studier ska erbjudas insatser av Stockholms stad. 

Arbetet med att uppnå jämställdhet och lika livschanser är 

grundläggande för att alla invånare i staden ska få frihet att forma 

och leva sitt eget liv. En egen inkomst är grunden till möjligheten 

att välja fritt.  

 

Nyanlända kvinnor har en klart lägre sysselsättning, och påbörjar 

och avslutar SFI senare än män. Staden behöver ta ett strukturerat 

och fokuserat grepp om de insatser som sker och deras effektivitet. 

Därför behöver staden ta fram riktlinjer både för mottagandet inom 

stadens olika verksamheter av nyanlända kvinnor, liksom 

genomföra en specifik utredning av långsiktiga och effektiva 

åtgärder för att få nyanlända kvinnor i arbete. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag.    
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§ 8 

Betänkande från Mottagandeutredningen  

(SOU 2018:22) Ett ordnat mottagande - gemensamt ansvar för 

snabb etablering eller återvändande  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1–235/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar 

på betänkandet. 

 

Särskilt uttalande  

Ordförande Åsa Lindhagen m.fl. (MP), ledamot Rana Carlstedt 

m.fl. (S) och tjänstgörande ersättare Jackie Nylander (V) lämnar 

följande särskilda uttalande. 

 

Mottagandeutredningen berör många viktiga frågor kring hur 

Sverige på ett bättre sätt kan ta emot människor på flykt från krig 

och oroshärdar. I grunden finns det mycket positivt i utredningens 

förslag, där de som söker asyl redan tidigt ska slussas ut i en 

kommun. Den ambitionen delar vi och tror också att en sådan 

ordning skulle kunna leda till en bättre etablering. 

 

Det finns dock delar av förslaget som vi känner oro för. För det 

första är det en risk att de ankomstcenter som föreslås blir mer 

långvariga boenden för personerna än vad utredningen tänker sig. 

Det är till exempel svårt att veta om kommunerna kommer klara 

den tidsfrist som förslås på tre veckor att anvisa en person ett 

boende. Det skulle innebära att människor får bo långa tider på stora 

förläggningar. Generellt ser vi en risk att såväl ankomst- som 

avresecentren blir dessa stora förläggningar där människor bor 

långa tider vilket påverkar deras hälsa negativt. 

 

Vi ställer oss också frågande till de förändringar i ersättningsnivåer 

som föreslås gällande ensamkommande barn. Redan idag är det 

ansträngt ekonomiskt att tillhandahålla boende och omsorg för 

dessa barn och unga, med de förändringar som föreslås här riskerar 

situationen bli än mer ansträngd. 

 

Vi ser vidare att det kan finnas skäl att i vissa fall begränsa 

möjligheten till egenbosättning, men vi delar också 
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socialförvaltningens bild att det kan vara svårt att genomföra i 

praktiken. 

 

Särskilt uttalande  

Vice ordförande Andrea Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande. 

 

Mottagandeutredningen, som regeringen tillsatte 2015, föreslår ett 

sammanhållet system för mottagande av asylsökande och 

nyanlända.  Huvudförslaget innebär ett system som sträcker sig från 

asylansökan till bosättning efter uppehållstillstånd eller 

återvändande efter avslag. I betänkandet föreslås inrättande av 

statliga ankomstcentrum för asylsökande, avresecentrum för 

asylsökande som fått nej på sin ansökan samt att möjligheterna till 

eget boende (EBO) begränsas. 

 

Vi ställer oss positiva till ett samordnat system. Idag saknas en 

sammanhållen kedja vilket har lett till utdragna väntetider, försenad 

etablering eller återvändande samt höga kostnader för samhället och 

enskilda.  

 

Moderaterna ställer sig dock kritiska till vissa punkter i förslaget. 

Det handlar bland annat om att personer som bedöms ha möjlighet 

till uppehållstillstånd ska erbjudas boende inom tre veckor av 

anvisningskommunen. Enligt nuvarande regelverket måste 

kommuner erbjuda boende inom två månader. Det är en stor 

skillnad. I Stockholm är bostadsbristen påtaglig, att ordna boende 

på så kort tid är orimligt.  

 

Det måste också vara tydligt gällande ansvarsfrågan för personer 

som får avslag vara klarlagd. Moderaterna instämmer med 

förvaltningen att staten bör vara ansvarig för boende och insatser 

som är aktuella i samband med att personer får avslag och ska flytta 

till ett avresecenter. Socialtjänsten eller boendepersonal ska inte 

ansvara för eventuella avhysningar samt kommunikation eller 

insatser kopplat till detta.  

 

Moderaterna ställer sig positiva när det gäller begränsning av EBO. 

Det har skapat negativa konsekvenser i form av parallellsamhällen, 

en svart marknad och trångboddhet. I betänkandet framgår det dock 

att prövningen utgår från att asylsökande genom skriftliga intyg ska 

styrka sin boendesituation mot uppställda kriterier, genom 

registerkontroll av antal folkbokförda på den uppgivna adressen 

samt särskilda krav på boenden som inkluderar barn.  Som det ser ut 

idag bor personer inte alltid på den adress de är folkbokförda på 

eller registrerade. Av betänkandet framgår inte hur asylsökandes 

faktiska boendesituation kontrolleras samt hur ett godkänt boende 
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följs upp eller säkerställs i praktiken. Det måste finnas tydliga 

kontroller för att detta ska fungerar i praktiken.  

 

I betänkandet föreslås även ett obligatoriskt boende på statliga 

avresecenter för Dublinärenden och personer som fått verkställbara 

avlägsnandebeslut. Där ska insatser för återvändande kunna 

erbjudas tillsammans med civilsamhället. Kommunal service som 

skola, fritidsverksamhet och socialtjänst anses också att behöva 

kopplas till avresecentren. Moderaterna menar att prioriteringar 

måste ligga på att korta väntetiderna att åka hem – inte att erbjuda 

samhällsinsatser till personer som ska återvända hem.  

 

Ersättaryttrande 

Ersättare Sofia Modigh (KD) hänvisar till Moderaternas särskilda 

uttalande. 

 

Ärendet 

Statens asylmottagande är i behov av reformer. Avsaknad av 

systematik och långsiktighet har lett till utdragna väntetider, 

försenad etablering eller återvändande samt höga kostnader för 

samhället och enskilda. Mottagandeutredningen, som regeringen 

tillsatte 2015, föreslår därför ett sammanhållet system för 

mottagande av asylsökande och nyanlända. Mottagandeutredningen 

förordar ett huvudförslag där staten, kommunerna och landstingen 

tar ett gemensamt ansvar för mottagandet. Ett alternativt upplägg 

där staten tar ansvar för mottagandet läggs också fram.  

 

Huvudförslaget innebär ett system som sträcker sig från 

asylansökan till bosättning efter uppehållstillstånd eller 

återvändande efter avslag. I betänkandet föreslås inrättande av 

statliga ankomstcentrum för asylsökande, avresecentrum för 

asylsökande som fått nej på sin ansökan samt att möjligheterna till 

eget boende (EBO) begränsas. Betänkandet inkluderar också en 

översyn av statliga ersättningar för flyktingmottagande till 

kommuner och landsting.  

 

För en snabb och effektiv start i Sverige ska asylsökande tas emot 

via statliga ankomstcenter. Enligt förslaget ska vistelsen på 

ankomstcenter vara obligatorisk under trettio dagar. Myndigheter 

och andra aktörer som asylsökande behöver komma i kontakt med 

ska finnas på plats för samhällsinformation och tidig kartläggning. 

Målsättningen är korta väntetider och aktiv väntan med etablering 

eller återvändande i fokus från start.  

 

Asylsökande som bedöms ha möjlighet att få uppehållstillstånd ska 

i ett tidigt skede anvisas asylboende i en kommun. Däremot ska det 
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vara obligatoriskt för asylsökande, vars ansökningar bedöms avslås 

snabbt, att flytta till ett statligt avresecenter inför återvändande. I de 

fall utgången av en ansökan bedöms vara osäker kan personer 

behöva stanna i ankomstcentret ytterligare en tid innan beslut om 

anvisning till asylboende i kommun eller avresecenter ges.  

 

Förslaget om begränsning i bestämmelserna om EBO innebär att 

kommuner med socialt och ekonomiskt utsatta stadsdelar samt 

kommuner som tidigare tagit emot många asylsökande ska kunna 

pröva rätten till eget boende. 

 

Gällande nytt ersättningssystem för flyktingmottagande bygger 

förslaget nästan uteslutande på schablonersättningar.  

 

Det kommunala ansvaret innebär att bosättningslagens principer 

tidigareläggs och inkluderar ansvar för boende och insatser även 

under asyltiden. Målsättningen är en sammanhållen process där 

övergången från asylsökande till nyanländ ska vara smidig. 

Ansvarsförhållande mellan stat och kommun ska vara tydliga. Om 

asylsökande får avslag på sin ansökan återtar staten det praktiska 

ansvaret för snabb handläggning, boende och andra insatser. 

 

Sammantaget delar socialförvaltningen betänkandets huvudförslag 

om ett sammanhållet system för mottagande och bosättning av 

asylsökande och nyanlända. Förvaltningen understryker vikten av 

att det gemensamma ansvaret realiseras i praktiken genom tydlig 

samordning och regelbundna samråd samt att kommuner ges 

ekonomiska förutsättningar att genomföra sina uppdrag. 

Socialförvaltningen delar också bilden att möjligheten till EBO 

behöver reformeras. Enligt förvaltningen främjas begränsning av 

eget boende genom att asylsökande tidigt ges förutsättningar att 

göra informerade beslut om kommunalt asylboende samt att 

möjligheten till EBO under asyltiden helt undantas vissa 

kommundelar.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 3 

juli 2018.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag.  
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§ 9 

Snabbare lagföring (Ds 2018:9) 

Svar på remiss från Kommunstyrelsen Dnr: 2018:827 

Dnr 1.7.1–255/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 

2. Beslutet justeras omedelbart.   

 

Ärendet 

Det föreslås i rubricerad departementspromemoria att en 

försöksverksamhet med snabbförfarande för unga lagöverträdare 

införs i syfte att åstadkomma en snabbare lagföring för personer 

under 18 år. Snabbförfarandet bygger på:  

 en ökad samverkan mellan polisen och socialtjänsten  

(socialnämnden) i inledningsskedet av brottsutredningen  

 en metod för polisen att genomföra omedelbara 

utredningsåtgärder i samband med ett ingripande och under 

aktiv ledning av en förundersökningsledare   

 ett tidigt första förhör efter ingripandet  

 

Det föreslås att en ny häktningsbestämmelse ska införas som 

möjliggör häktning oavsett brottets straffskala, om det finns risk för 

att den misstänkte fortsätter sin brottsliga verksamhet och påföljden 

inte endast kan stanna vid böter. 

 

Förvaltningen delar utredningens förslag om en försöksverksamhet 

om snabbare lagföring och förslaget om en ny 

häktningsbestämmelse. Förvaltningen ställer sig överlag bakom 

utredningens förslag.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

juni 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2018-08-21 
 Sida 19 (32) 

 

§ 10 

Med tillit växer handlingsutrymmet (SOU 2018 47) och En 

lärande tillsyn (SOU 2018 48) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2018/1086 

Dnr: 1.7.1-390/2018 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen.  

 

Ärendet 

I juni 2016 tillsatte regeringen tillitsdelegationen som fick i uppdrag 

att analysera och föreslå hur styrningen av välfärdstjänster i 

offentlig sektor, kommuner och landsting, kan utvecklas. I 

december 2017 gavs ett tilläggsdirektiv med uppdraget att stödja 

statliga myndigheter att utveckla en tillitsbaserad styrning och 

ledning. Utgångspunkter i de förslag som läggs är att sätta fokus på 

brukarens behov, premiera kunskapsutveckling och en helhetssyn i 

hela styrkedjan. Vidare att minska detaljstyrningen och 

slentrianmässiga mätningar samt öka handlingsutrymmet för 

medarbetare och chefer.  

 

Socialförvaltningen instämmer i huvudsak i tillitsdelegations 

bedömningar och förslag och ser att en ökad tillitsbaserad styrning 

och ledning kan innebära att verksamheter utvecklas till ökad nytta 

för medborgare och förbättrad arbetssituation för såväl chefer som 

medarbetare. Dock föreslår socialförvaltningen att frågor som  

att stärka likställigheten i verksamheter och sammanställa konkreta 

exempel på hur arbetet kan genomföras bör finnas med.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 17 

juli 2018.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag.  
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§ 11 

Uppföljning IOP för utsatta EU-medborgare 

Dnr 2.11.6–96/2017 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner redovisningen av IOP-

samarbetet. 

 

Ärendet 

Sedan 2017-05-01 ingår socialnämnden i ett idéburet offentligt 

partnerskap (IOP) med fem frivilligorganisationer som 

tillhandahåller stöd för socialt utsatta EU-medborgare som vistas 

tillfälligt i staden. Stödet ges i form av härbärge nattetid och 

dagverksamheter. Uppföljning av partnerskapet sker i en gemensam 

verksamhetsrapport som upprättas två gånger per år. Ärendet avser 

verksamhet som bedrivits under perioden 2017-11-01 till och med 

2018-04-30.  

 

Nattverksamheten har bedrivits vid tre härbärgen och genomfört 

sammanlagt 16 658 övernattningar. Av nattgästerna är ca 33 % 

kvinnor och 67 % män. Dagverksamheten har bedrivits vid fem 

olika verksamheter som sammanlagt tagit emot 37 731 besök. Av 

besökarna är ca 14 % kvinnor. Besökarna till såväl dag- som 

nattverksamheterna kommer huvudsakligen från Rumänien och 

Polen. 

  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

juni 2018.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Hyresstöd till Fryshuset Husby 2018 

Ansökan om tidsbegränsat bidrag från Stiftelsen Fryshuset  

Dnr 8.1.1–203/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att bevilja Stiftelsen Fryshuset ett 

tidsbegränsat bidrag på 700 000 kronor till hyra för 

verksamheten i Husby för 2018. 

 

Ärendet 

Stiftelsen Fryshuset ansöker om ett tidsbegränsat bidrag på 

700 000 kronor till hyra för verksamheten i Husby 2018.  

 

Fryshuset i Husby är Stiftelsen Fryshusets satsning i norra 

Stockholm. Verksamheten syftar till att få unga att förflytta sig till 

ett positivt sammanhang där de känner tillhörighet och möjlighet att 

påverka sina liv. Verksamheten i lokalen i Husby startade under 

hösten 2016.  

 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden beviljar 700 000 kronor 

till Stiftelsen Fryshuset. Medlen är avsedda för hyra till 

verksamheten i Husby 2018. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande den 2 

augusti 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 
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§ 13 

Månadsrapport juli 2018 

Dnr 1.3.1–536/2017 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner rapporten 

 

Ärendet 

Prognosen baseras på utfallet per 31 juli samt dialog med samtliga 

chefer om eventuella avvikelser från budget.  

 

Det ekonomiska läget för nämnden totalt är i balans med budget. 

Förvaltningen arbetar aktivt med åtgärder för att öka beläggningen 

inom områdena barn- och ungdom samt hemlöshet och missbruk 

och återkommer med förslag på åtgärder för att minska berörda 

enheters underskott i samband med tertialrapport 2. 

 

Det råder osäkerhet om kostnadsutvecklingen för mottagande av 

nyanlända och förvaltningen fortsätter med omställningsarbetet 

inom verksamheten för ensamkommande barn och ungdomar för att 

anpassa boendeutbudet efter efterfrågan.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande till 

Socialnämnden den 8 augusti 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag  
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§ 14 

Fördelning av statsbidrag för att stärka insatserna för barn 

och unga med psykisk ohälsa 

Dnr 1.5.2–311/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag avseende 

fördelning av statsbidraget.  

 

Ärendet 

Socialstyrelsen har under åren 2018–2020 fått i uppdrag av 

regeringen att stärka socialtjänstens insatser för barn och unga med 

psykisk ohälsa. Satsningen handlar om att öka förutsättningarna för 

socialtjänstens personal att uppmärksamma riskfaktorer och tidiga 

tecken på psykisk ohälsa och vid behov motivera till insatser inom 

hälso- och sjukvården. Satsningen ska även stärka en fungerande 

samverkan mellan landsting och kommun för barn och unga med 

psykisk ohälsa som behöver insatser från både hälso- och sjukvård 

och socialtjänsten ska få det stöd och insatser som de behöver. 

 

Stockholms stad har rekvirerat 2 216 522 kronor av statsbidraget 

som avsatts för att stärka insatserna för barn och unga med psykisk 

ohälsa. Förvaltningen föreslår att nämnden fördelar medlen till 

stadens 14 stadsdelsförvaltningar i enlighet med tjänsteutlåtandet. 

Frågan om fördelning har beretts i samråd med 

stadsdelsförvaltningarna och stadsledningskontoret. 

Fördelningsnyckeln för barn och unga har använts som mall vid 

uträkningen av föredelning till respektive stadsdelsförvaltning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande till 

Socialnämnden den 13 juni 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag  
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§ 15 

Stockholmsenkäten 2018 - stadsövergripande resultat 

Dnr 1.8.1–186/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden respektive utbildningsnämnden godkänner 

redovisning av Stockholmsenkäten 2018- stadsövergripande 

resultat.  

 

Särskilt uttalande  

Vice ordförande Andrea Ström m.fl. (M) och ledamot Isabel 

Smedberg-Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande. 

 

Stockholmsenkäten genomförs av socialförvaltningen vartannat år 

och är en enkätundersökning som besvaras av ungdomar i årskurs 

nio och årskurs två på gymnasiet i Stockholms stad. Resultatet av 

årets undersökning visar bland annat en negativ utveckling av den 

självdeklarerade psykiska ohälsan och utsattheten för sexuellt 

tvång/våldtäkt.  

 

Bland tjejer på årskurs två i gymnasiet har andelen som utsatts 

sedan 2002 legat på omkring tre procent. Men årets undersökning 

visar på mer än en fördubbling och sju procent av gymnasietjejerna 

svarade ja på fråga om de utsatts för sexuellt tvång eller våldtäkt. 

Det är mycket oroväckande siffror. Dessvärre saknas en plan från 

majoriteten. Det finns ingen strategi för utsatthet i skolan och på 

nätet. Inte heller någon övergripande bild över hur omfattande 

problemet är. För de som utsätts för sexualbrott är det viktigt att vi 

markerar att vi står på deras sida och uppmuntrar till polisanmälan. 

Vi har saknat en så tydlig markering från majoritetens sida.  

Det mest framträdande beträffande psykisk ohälsa är de stora 

skillnader som råder mellan flickors och pojkars upplevda mående. 

Bland flickor i årskurs två på gymnasiet uppger 44 procent att de 

ofta är ledsna och deppiga utan att veta varför, vilket är något högre 

än 2016 års mätning (42 procent). Detta är en betydlig ökning sedan 

år 2010 (33 procent). 

 

Vi vill se en utbyggnad av elevhälsan i Stockholms stad och att 

samverkan med andra aktörer i vård- och omsorgskedjan blir bättre. 

Ansvarsrollerna behöver bli tydligare så att inte elever bollas mellan 

olika instanser, och de oklarheter som idag finns kring hur 

omfattande elevhälsans utredningar får vara och när de ska göras 

behöver redas ut. 

 

En elevhälsogaranti ska införas där utsatta elever ska få en första 

kontakt inom 24 timmar från det att denne sökt hjälp – oavsett tid 
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på dygnet. Möjligheten att söka hjälp ska i större utsträckning även 

vara möjligt över nätet och lika lätt på helger och lov utanför 

skolan. 

 

Vi vill även upprätta nyckeltal för att till exempel följa hur många 

elever varje kurator eller skolsköterska ansvarar för.  

Vi ser också att gruppen elever som uppger sig ha använt narkotika 

någon gång har ökat något. Elever som har använt narkotika minst en 

gång de senaste fyra veckorna har heller inte minskat sedan mätningen 

år 2016. Det är en allvarlig utveckling. Vi behöver säkerställa tidiga 

förebyggande insatser men också akuta åtgärder när unga påträffas 

drogpåverkade.  

 

Ersättaryttrande 

Ersättare Claes Nyberg (C) och ersättare Sofia Modigh (KD) 

hänvisar till Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Stockholmsenkäten genomförs av socialförvaltningen vartannat år 

och är en enkätundersökning som besvaras av ungdomar i årskurs 

nio och årskurs två på gymnasiet i Stockholms stad. Resultatet av 

årets undersökning visar bland annat att den positiva trend som 

pågått sedan 2008 beträffande ungdomars självdeklarerade alkohol- 

och tobaksvanor fortsätter och andelen som uppger att de någon 

gång har provat narkotika har varit relativt oförändrad sedan början 

av 2000-talet. Vad gäller den självdeklarerade psykiska ohälsan, 

samt utsattheten för sexuellt tvång/våldtäkt syns en negativ 

utveckling 

 

Förvaltningarna kommer att fortsätta samarbeta kring det 

förebyggande arbetet avseende psykisk ohälsa. I dag sker detta 

bland annat med insatser såsom skolsociala team, sociala 

insatsgrupper och elevhälsoteam. Förvaltningarna kommer även att 

fortsätta det pågående arbetet för jämställdhet samt insatser för att 

motverka negativa inverkningar från stereotypa könsroller. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande till 

Socialnämnden den 20 juli 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 

 

 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2018-08-21 
 Sida 26 (32) 

 

§ 16 

Tillsyn av stödboende för barn och unga vid citylägenheterna i 

Stockholm  

Dnr 1.6.1–243/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 18 april 2018 

en oanmäld inspektion vid citylägenheterna stödboende. Vid denna 

tillsyn har IVO granskat och bedömt hur verksamheten arbetar med 

att genomföra och följa upp vården utifrån den placerade nämndens 

uppdrag. Vidare har IVO granskat personalens arbetssätt och hur 

verksamheten samverkan med nämnden.  

 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) bedömer att gällande 

lagstiftning efterlevs i de delar som har granskats.  

 

 

§ 17 

Tillsyn av stödboende Syrenen i Stockholm  

Dnr 1.6.1–655/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har granskat fem boenden 

för vuxna under perioden december 2017-januari 2018. Tillsynens 

fokus har varit att granska hur verksamheten arbetar med att 

säkerställa att boendet drivs med god kvalitet, att det finns ledning 

och personal med lämplig utbildning och erfarenhet samt att 

kvaliteten fortlöpande utvecklas och säkras.  

 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) beslutar att avsluta 

ärendet.    
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§ 18 

 

Socialnämnden lägger följande ärenden till handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde 12 juni 2018, justerat 

21 juni 2018.  

 

Protokoll från socialnämndens individutskotts sammanträde 6 juli 

2018, justerat 27 juli 2018. 

 

Inkomna handlingar till socialnämnden 8 maj 2018 – 25 maj 2018. 

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 22 maj 2018, 

justerat 16 juli 2018.  
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§ 19 

Övriga frågor  

 

Socialnämnden godkänner genom ordföranden Åsa Lindhagen 

(MP) och vice ordföranden Andréa Ström (M) att ledamot Frida 

Johansson Metso (L) deltar vid utbildningen- ”socialtjänstens 

ansvar vid bostadslöshet samt kommunens ansvar att ordna bostäder 

för nyanlända” som äger rum den 24 augusti 2018 i Stockholm.   
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§ 20 

Upphandling av cirka 55 akut- och korttidsplatser  

Upphandlingsdokument 

Dnr:2.11.2–75/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokumentet för 

upphandling av cirka 55 akut- och korttidsplatser. 

 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut och teckna ramavtal med godkänd 

leverantör.  

 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om: 

- förlängning samt uppsägning av ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- Mindre justeringar av ramavtal. 

 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Upphandlingen omfattar cirka 55 akut- och korttidsplatserna samt 

minst sju extraplatser för vuxna hemlösa personer. Uppdraget 

omfattar dygnet-runt-boende för akut nattlogi med frukost, lunch 

och middag samt möjlighet att överbelägga med minst sju 

extraplatser i form av nattlogi vid hög efterfrågan. Upphandlingen 

är en kvalitetsupphandling med fastslagen ersättning per nyttjad 

plats till leverantören.  

 

Vid det tidigare upphandlingstillfället år 2014 tecknades avtal med 

Skarpnäck Care AB (nu: Nytida Bergkristallen AB).  

 

Nuvarande ramavtal löper ut den 31 december 2018 och kan inte 

förlängas något ytterligare varför en ny upphandling behöver 

genomföras. Upphandlingen genomförs av socialförvaltningen på 

uppdrag av socialnämnden stadens samtliga stadsdelsnämnder 

enligt lag (2016:1 145) om offentlig upphandling (LOU). 

Socialförvaltningen föreslår att bifogat upphandlingsdokument 

godkänns. 
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Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande till 

Socialnämnden den 25 juli 2018. 

 

Tillägg till ärende 

I upphandlingsdokumentet till ovan nämnda ärende har några 

mindre justeringar och förtydliganden gjorts. Förtydliganden som 

inte påverkar betydelsen eller innebörden är inte med i denna 

redogörelse. Det kan till exempel röra sig om att text är borttagen 

när den står med på flera ställen.  

 

Nedan sammanfattas de justeringar som har gjorts som kan 

uppfattas som en skillnad mot tidigare lydelse. 

   

1.5.4 Ersättning och avgifter, stycke 3 

Tidigare lydelse: 

För utnyttjande av extra platser (utöver 55 platser) utgår en 

ersättning på 755 kronor per dygn och plats. 

 

Ny lydelse: 

För utnyttjande av extra platser utgår en ersättning på 755 kronor 

per dygn och plats. 

 

Kommentar: 

Extra platser ska inte utnyttjas förrän alla ordinarie akut- och 

korttidsplatser är belagda. Eftersom det i praktiken kan bli 

3 leverantörer som antas med upp till 70 platser är det missvisande 

att hänvisa till 55 platser som gräns innan extra platser ska tillsättas.  

 

2.2 Tillgång till andra företags kapacitet, stycke 2 

Tidigare lydelse: 

Om andra företags kapacitet åberopas för att uppfylla krav som 

avser ekonomisk och finansiell ställning ska det företaget åta sig ett 

solidariskt ansvar för leverantörens fullgörande av avtalet. 

Leverantören ska då vara beredd att inom fem arbetsdagar efter 

begäran skicka in ett bindande åtagande. 

 

Ny lydelse: 

Samma som tidigare lydelse med tillägget: Åtagandet får vara max 

en månad gammalt från det datum det skickas in till förvaltningen.  

 

3.1 Uppdragets omfattning, stycke 3 

Tidigare lydelse: 

Förvaltningen eftersträvar att det erbjuds cirka 10 akutplatser. 

 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2018-08-21 
 Sida 31 (32) 

 

Ny lydelse: 

I nuvarande verksamhet har cirka 18% av placeringarna utgjorts av 

akutplatser.  

 

Kommentar: 

Informationen är för att leverantörer ska kunna göra en 

uppskattning och bedömning av verksamheten för att planera till 

exempel bemanning. Staden kan inte garantera eller kräva att 

leverantören ska hålla ett visst antal platser för akutplaceringar 

eftersom det är stadsdelarna som gör placeringar. Den tidigare 

lydelsen var därför missvisande.  

 

3.3 Målgrupp, stycke 2, mening 3 

Tidigare lydelse: 

Akutplatser för kvinnor bör vara i enkelrum. 

 

Ny lydelse: 

Akutplatser för kvinnor ska vara i enkelrum eller, i undantagsfall, i 

dubbelrum som delas med annan kvinna.  

 

3.4 Verksamhetsinnehåll, underrubrik 2 

Tidigare lydelse: 

Klienter ska dessutom erbjudas 

 

Ny lydelse: 

Klienter som har akut- och korttidsplats ska dessutom erbjudas 

 

3.14 Trygghet och säkerhet i verksamheten, stycke 5  

Tidigare lydelse: 

En person som avstängts på detta sätt kan ha en maximal ”spärrtid” 

på en vecka eller i enstaka fall annan tid, dock högst tre månader, 

som bedöms lämplig i samråd med beställaren. En individuell 

prövning ska alltid göras.  

 

Ny lydelse: 

Samma som ovan med tillägget, En individuell prövning ska alltid 

göras och dokumenteras.  

 

3.17 Boende och närmiljö 

Ny rubrik:  

Boendemiljö 

 

Kommentar: 

Under stycket finns ingen information om närmiljön varför rubriken 

var missvisande. 
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Tillägg med förtydliganden och ändringar har presenterats ett 

tjänsteutlåtande från den 21 augusti 2018 och dukas vid nämndens 

sammanträde samma dag.  

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 17.37 

 

Vid protokollet 

 

 

Maria Adell 


